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Terenska nastava maturanata slatinske gimnazije  

Sabor, roboti, iluzije i Vesna Parun 
 

Dojmovi o posjetu Hrvatskom saboru 

Patricija:  

Kada smo stigli, dočekao nas je vodič iz Službe za građane koji nas je uputio u osnovne informacije o 

Saboru te nam pokazao njegovu unutrašnjost. Hrvatski sabor je predstavničko tijelo građana, 

jednodomno zastupničko tijelo te nositelj zakonodavne vlasti u Republici Hrvatskoj. Konstituiran je 30. 

svibnja 1990. godine kao prvi demokratski višestranački  sabor. Posjetili smo i sabornicu i to na galeriji 

za posjetitelje. U predvorju sabornice i ugledali smo vitraje na stropu, čija je poruka da je iznad Sabora 

samo nebo. Vidjeli smo bistu Stjepana Radića i Ante Starčevića (Oca domovine), koji su žrtvovali svoje 

živote za boljitak hrvatskog naroda radi samostalne Hrvatske. Radićeva je najpoznatija rečenica iz 1918. 

godine: „Ne srljajte kao guske u maglu!“ On je bio za uvjetno ujedinjenje i jednaka prava u novonastaloj 

državi. No, 1928. godine u Narodnoj skupštini se dogodio atentat gdje je Radić ubijen te nakon toga su 

slijedila nekoliko teških desetljeća za Hrvatsku. 7.10.1991. godine dogodilo se raketiranje Banskih 

dvora, ali nije im uspjelo. Zapravo je demokratska višestranačka država rezultat i cilj koji su bivši 

političari mogli samo sanjati, a mi u njoj živimo. Iako nismo svjesni, to puno znači. Mnogi su branitelji, 

a i ostali ljudi, dali svoje živote za to. Vidjeli smo i bistu Janka Draškovića, a važan događaj vezan uz 

njega je bila Disertacija 1832. godine u kojoj je iznio najvažnije točke: samostalnost i cjelovitost 

Hrvatske, jezik, obrazovanje i identitet. Zatim smo vidjeli biste Josipa Juraja Strossmayera i Ivana 

Kukuljevića Sakcinskog koji  je održao prvi govor na hrvatskom jeziku 1843.g. U dvorani Ante Starčevića 

i slikali se ispred slike donošenja prvog demokratskog Ustava Republike Hrvatske 22. prosinca 1990. 

godine (tzv. Božićni ustav). Prošli kroz smo plavi, žuti i crveni salon - taj prostor je namijenjen za izjave 

medijima i za sastanke zastupnika s gostima. Prošli smo i pored replike Baščanske ploče ispred koje 

zastupnici inače daju izjave. Original se čuva od 1931.g. u Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti, a 

na njoj se prvi put spominje ime vladara – kralj Zvonimir. To je simbol povijesti i jezika. Time je polako 

i završavao naš obilazak. Sve u svemu, ovo je bio jedan zanimljiv, informativan i poučan obilazak. Jedino 

je šteta što nismo dobili priliku pričati s nekim zastupnicima i postavljati im pitanja. Taj dan su imali 

puno posla što je i razumljivo. No, unatoč tome mnogo smo toga naučili i vidjeli te je bilo odlično 

iskustvo. 

Luka: 

Tijekom razgledavanja, sreli smo zastupnike Prkačina i Glasovac koji su nas uljudno pozdravili te održali 

kratke govore. Govori su im bili slični te su se trudili naglasiti da saborski zastupnici zapravo pune rade 

te da je percepcija koja je stvorena u medijima kriva. Razgledavanje Sabora je bilo interesantno i najviše 

mi se svidio povijesni dio. 

Noa: 

Vidjeli smo sabornicu uživo. Nažalost, bila je stanka tako da nismo mogli vidjeti kako izgleda održavanje 

sjednice na licu mjesta. Iako smo se nadali razgovoru sa zastupnicima, on nije bio moguć zbog 

popunjenosti dvorana. Zato nam se kratko obratilo nekoliko zastupnika koje smo susreli u predvorju. 

Objasnili su nam čime se bave i koja su stajališta koja oni zastupaju. Isticali su da je njihov rad drugačiji 

od onoga prikazanog u medijima te su govorili o važnosti educiranja mladih o političkim procesima i 

radu Sabora i Vlade. Tijekom razgledavanja smo ponovili ono što znamo o povijesti Hrvatskog sabora 

te smo naučili nekoliko novih činjenica. Sve u svemu, mogu reći da mi se posjet Saboru svidio jer sam 
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vidio kako funkcionira jedna od najvažnijih državnih institucija, ali mi je ipak žao što nismo dobili priliku 

postavljati pitanja i razmijeniti mišljenja sa zastupnicima. 

Mateo: 

Iako nismo imali priliku vidjeti kako uživo izgleda saborska sjednica zbog stanke, ipak je bilo zanimljivo 

vidjeti kako izgleda glavna dvorana. Nadam se da ovo nije moj zadnji odlazak u Sabor, te da slično 

razmišljaju i moji vršnjaci. 

Helena: 

Sve u svemu, obilazak Sabora bio je zanimljiv, pogotovo ako uzmemo u obzir da je to ustanova koju 

nema svatko priliku posjetiti. 

Venio: 

Prilikom razgledavanja Sabora naišli smo na nekoliko saborskih zastupnika koji su se predstavili, 

pozdravili nas te uglavnom govorili kako se trebamo okrenuti budućnosti i vjerovati u bolje sutra, jer 

smo mi ta generacija koja će poboljšati Hrvatsku. Moram priznati da su to pomalo čudni ljudi koji su 

nastojali ostaviti pozitivan dojam. Sve u svemu mogu reći kako mi se posjet Saboru svidio jer sam imao 

priliku vidjeti prostore gdje rade naši političari, a mogu reći da su meni osobno pomogli u izboru 

potencijalnog zanimanja, jer tko ne bi volio tako „puno“ raditi, još više pričati, i za to biti najviše plaćen. 

Tanita: 

U Saboru smo imali priliku susresti nekoliko zastupnika, Maja Grba-Bujević nam se ukratko predstavila 

i pozdravila nas i našu školu. Predstavila nam se i potpredsjednica Sabina Glasovac te pozdravila krasnu 

Slavoniju, Slatinu i izjavila kako je ona iz toga kraja, točnije iz Našica. Na kraju je sve ispalo vrlo 

zanimljivo i poučno te poticajno za iduće generacije. 

Leon: 

Prvi zastupnik koji nas je pozdravio bio je Davor Bernardić, a nakon njega Ante Prkačin koji mi se dojmio 

svojom lakoćom govora i vokabularom. Ugodno nas je pozdravila i potpredsjednica Sabora Sabina 

Glasovac koja se čak i slikala s nama. Također u Saboru se osim kipova nalaze i impresivne slike. Jedna 

od najvećih i najimpresivnijih slika je slika Božićni Ustav koju je naslikala Jadranka Fatur. Isto tako vidjeli 

smo i Peđu Grbina koji je zapanjujuće korpulentan. Zasigurno bih ponovio ovaj posjet Saboru jer je 

cijela ustanova jako impresivna te je zbog stručnog vodiča sve još puno bolje. 

Simona: 

Sve u svemu, trebamo biti zahvalni i počašćeni što smo imali priliku za ovaj posjet iz kojeg smo, ako 

smo pratili, mogli naučiti puno toga. Vjerujem da će za mnoge ovo biti jedini put u Saboru, ali tko zna, 

možda baš netko od nas u budućnosti postane jedan od zastupnika. 

Barbara: 

Sabornica je puno manja nego što sam ju zamišljala. Prostorija je bila prazna jer je u trenutku našeg 

dolaska bila stanka. Smatram da je ovaj posjet Hrvatskom saboru bio uspješan. Vidjeli smo puno stvari 

koje inače gledamo samo preko malih ekrana. 

Iva: 

Ovaj posjet Saboru mi je bio zanimljiv, te sam naučila mnogo toga što do sada nisam znala o Saboru. 

Mislim da smo na ovom putovanju mogli mnogo toga naučiti i svakako bih ponovila ovakav posjet. 
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Sven: 

Obilazili smo raznorazne dvorane gdje zastupnici vode važne sastanke. U nekima od tih prostorija su 

se nalazili portreti važnih osoba za našu hrvatsku domovinu. Sve u svemu, ovaj posjet mi se jako svidio, 

te bih ga rado ponovio. 

Ivona: 

Od zastupnika koji su odvojili vrijeme za nas čuli smo većinom jedno te isto, kako ima nade u budućnosti 

Hrvatske te kako im je drago što smo ih posjetili jer sada zaista možemo vidjeti koliko naporno rade. 

Najviše su me se dojmili ekstravagantno dugački hodnici i stepenice koje su bile na svakom koraku. 

Hodnici su se doimali veće od svih prostorija u kojima smo bili. Ali zaključak je da nadležni najviše vole 

svoje stepenice i hodnike. 

Ana-Nika: 

Kroz posjet smo upoznali i nekoliko zastupnika i zastupnica koji su se potrudili reći nam par riječi, a one 

su se uglavnom sastojale od toga da ne mislimo kako Sabor ništa ne radi te da budućnost planiramo u 

Hrvatskoj. Osobno mi je bilo super da sam dobila priliku posjetiti Sabor, iznenadilo me da zastupnici ne 

obitavaju u nekoj ekstravagantnijoj zgradi, ali službenik nas je opširnije upoznao s tom lokacijom i 

njezinim radom tako da smo dobili priliku i nešto naučiti. 

Lukrecija: 

Sabornicu smo mogli vidjeti samo sa galerije i priznajem da me njena veličina i praznoća malo 

razočarala. Prilikom razgledavanja Sabora sreli smo nekoliko zastupnika koji su nas ljubazno pozdravili 

i uputili nam par riječi. Svi su nam uglavnom govorili iste stvari i ohrabrivali nas za budućnost. Naš 

posjet Saboru ih je razveselio jer smatraju kako smo mi oni koji će našu državu učiniti boljom.  U Saboru 

mi se svidio način govora naših zastupnika jer me iznenadilo kako to da mogu toliko pričati da izgleda 

kao da nam nešto bitno poručuju, a zapravo samo okolišaju.   

Jan: 

Pozdravile su nas dvije saborske zastupnice koje nas upoznaju sa svojim područjem djelovanja u Saboru 

te istaknule da je njihov način i količina rada puno drugačija nego što možemo vidjeti u medijima. Na 

kraju obilaska mogli smo vidjeti i saborskog zastupnika kako daje izjavu za medije što je meni bilo 

posebno zanimljivo. Posjetom smo utemeljili naše znanje o Saboru, ali i naučili neke do tada nepoznate 

stvari. Ovo je bio stvarno zanimljiv izlet i ne bih imao ništa protiv da se u budućnosti ponovi. 

Fabijan: 

Također smo upoznali i potpredsjednicu Sabora  Sabinu Glasovac, koja nam je pričala kako svi u zgradi 

imaju važnu ulogu i da se svi trude oko svoga rada. Posjet Hrvatskom saboru je bio vrlo zanimljiv i 

naučili smo više o povijesti Sabora i njegovoj važnosti. 

Mario: 

Sv. Marko i zgrada Sabora izredali su brojne generacije slatinskih gimnazijalaca, a drago mi je da se ta 

tradicija nastavila i ove godine. Nije ovo bio posebno politički orijentiran posjet, više je naglasak 

stavljen na opću političku edukaciju nas koji, ruku na srce, imamo vrlo tanko znanje o općim političkim 

zbivanjima u Hrvata. Velika dvorana odisala je jednom posebnom atmosferom, dojmila me baš takvom 

kakva je, kao da se u njoj svaki dan donose dosta bitne odluke. Nismo imali te sreće da uživo čujemo 

konkretne zamisli ljudi koji predstavljaju zakonodavnu vlast naše zemlje. Sve u svemu, vratio bih se 

tamo ponovno, u kakvom god izdanju. 
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Kristian: 

Posjetili smo dvoranu gdje se održavaju sjednice te smo se upoznali s načinom rada Hrvatskog sabora; 

gdje se nalaze ljevica i desnica, predsjednik sabora... Tijekom obilaska dvoje zastupnika, Davor 

Bernardić, Ante Prkačin te potpredsjednica Sabora Sabina Glasovac obratili su nam se s par riječi i 

zaželjeli nam sreću. 

Ružica: 

Kroz cijeli obilazak Sabora sretali smo zastupnike od kojih su nas neki pozdravili i kratko porazgovarali 

s nama. Na samom kraju obilaska mogli smo vidjeti repliku Baščanske ploče ispred koje zastupnici daju 

intervju za medije i imali smo priliku ući u malu vijećnicu u kojoj zastupnici ponekad zasjedaju. Obilazak 

Sabora mi se jako dojmio i jako mi je bio zabavno i poučno. 

Tihana: 

Iako razgovor sa zastupnicima nije bilo moguće realizirati, nekoliko zastupnika uspjelo je odvojiti 

pokoju minutu kako bi našim učenicima uputili nekoliko riječi. U pratnji stručnog vodstva učenici su 

mogli vidjeti Veliku i Malu vijećnicu, protokolarne dvorane i salone te biste saborskih velikana. Učenici 

su imali priliku doći i do prostorije u kojoj je smještena slika koja prikazuje Božićni Ustav, prvi Ustav 

neovisne Republike Hrvatske. Navedenu sliku Ustava, široku više od četiri metra i visoku preko dva 

metra, naslikala je Jadranka Futur, a naši učenici imali su priliku sve zabilježiti zajedničkom 

fotografijom. 

Sara: 

Naravno, u svakoj dvorani smo morali obaviti grupno fotografiranje. Sabor je prožet povijesnim 

znamenitostima, bistama hrvatskih velikana, slikama predsjednika Hrvatskog sabora itd. Za kraj, želim 

reći da je ovo bilo iskustvo koje ću pamtiti i definitivno sam jako sretna što sam imala priliku i 

mogućnost posjetiti Hrvatski sabor. 

Izabela: 

Svi smo bili oduševljeni lijepo ukrašenim interijerom zgrade. Prvo što smo posjetili bila je galerija s koje 

smo mogli vidjeti sabornicu. Nažalost za vrijeme kada smo mi bili tamo bila je u tijeku pauza tako da 

nismo vidjeli zastupnike u svojim stolicama. Drugo razočaranje je bilo to što nam nije bilo dopušteno 

uopće ući u samu sabornicu, no barem smo ga mogli pogledati s galerije. Tijekom našeg posjeta 

Hrvatskom saboru, sreli smo nekoliko saborskih zastupnika koji su nas ili pozdravili ili ignorirali. Sve u 

svemu posjet Saboru bio je zanimljiv i poučan. 

Elizabeta: 

Najiskreniji je bio Ante Prkačin koji je jednostavno rekao da mu ne postavljamo pitanja jer će vjerojatno 

reći isti odgovor na sva pitanja što je bilo komično. Najbolji dio svega je zapravo i bilo to što smo osobe 

koje su često na televiziji mogli vidjeti uživo. 

Hana: 

Bilo je zanimljivo, ali bilo je malo razočaravajuće što nismo imali priliku razgovarati sa zastupnicima kao 

što je bilo planirano. 

Paola: 

Vidjeli smo dvoranu u kojoj se održavaju sjednice i rasprave u Saboru, puno je manja nego što nam se 

čini na televiziji. Imali smo priliku razgovarati nakratko s Majom Grbom, ravnateljicom Hrvatskog 
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zavoda za hitnu medicinu koja nam je rekla da u Saboru jako puno rade i da nije sve kao sto se vidi na 

televiziji. Razgovarali smo i slikali se s Sabinom Glasovac, potpredsjednicom stranke SDP, ona nam je 

rekla da nikad ne odustajemo od svojih snova. 

Vanesa: 

Jako mi je žao što nismo uspjeli vidjeti kako izgleda održavanje sjednice jer mislim da bi mi to bilo 

najzanimljivije. Nisam baš obožavatelj politike, ali mi je drago što smo vidjeli Sabor i što smo uspjeli 

upoznati neke saborske zastupnike i što smo imali priliku vidjeti razne povijesne znamenitosti. U 

pamćenju mi je ostala slika Božićnog ustava i zlatne biste hrvatskih velikana. Jako mi se svidio izlet i 

bilo mi je drago što vodič nije bio monoton i dosadan već je stalno imao neku komunikaciju sa 

učenicima. 

Lea: 

Jako mi se svidio posjet Hrvatskom saboru, od same građevine, povijesti hrvatske politike, pa sve do 

upoznavanja zastupnika te bih htjela to sigurno ponoviti u budućnosti. 

Lorena: 

Imali smo sreću susresti nekoliko saborskih zastupnika koji su nam poželjeli dobrodošlicu i uputili nam 

nekoliko rečenica. Sve u svemu mogu reći kako mi se ovaj obilazak Saboru svidio jer sam saznala 

ponešto zanimljivo, ali bilo mi je i drago vidjeti uživo prostor i neke osobe koje svakoga dana gledamo 

na televiziji. 

Marija: 

U Saboru mi je bilo vrlo zanimljivo i naučila sam puno zanimljivih informacija te su me također zadivile 

same prostorije Sabora. 

Ena: 

Tijekom ovog posjeta Hrvatskom saboru naučili smo dosta toga što nismo znali i te ponovili sve ono što 

smo naučili o povijesti Hrvatske tijekom cijelog našeg srednjoškolskog obrazovanja. Bila sam malo 

razočarana jer se na televiziji sve činilo toliko veliko i glamurozno, no svejedno sam uživala u posjetu. 

Marko: 

Pri samom početku ovog obilaska bilo je potrebno proći kroz senzor radi mjera sigurnosti. Svuda oko 

nas su bili ljudi u odijelu i osjećao sam se kao da sam u određenom filmu i kao da sam agent na tajnom 

zadatku. Susreli smo se sa saborskim zastupnikom i to je bio Davor Bernardić, a nakon njega susreli 

smo se i s još nekima od njih. Najviše su me iznenadile njihove govorne sposobnosti i njihov način 

komuniciranja. Sve u svemu, mogu reći kako mi je posjet Hrvatskom saboru bio izrazito zanimljiv jer 

sam imao priliku vidjeti prostor gdje „rade“ naši političari, upoznati se s njihovim dužnostima i saznati 

nešto o povijesti Hrvatskog sabora. 

Ines: 

Naš posjet Hrvatskom saboru na mene je ostavio dobar dojam te mi je to bilo jedno pozitivno iskustvo 

koje ću zasigurno dugo pamtiti. 

Max: 

Sve u svemu, ostao sam pomalo razočaran. Nedovoljno sadržaja, oduživanje  svega, prevelika 

očekivanja učenika. No, ipak treba u životu i to proći i upoznati, ostatak izleta bio je zanimljiv i uvijek je 

lijepo doći u naš glavni grad. 


